
8. Mededelingen

NOTA OVER RECHTSSOCIOLOGIE

De Sociaal-Wetenschappelijke Raad van de Koninklijke Nederlandse Akademie van 
Wetenschappen heeft in een onlangs verschenen nota de aandacht gevraagd voor het in 
ons land nog zo weinig tot ontwikkeling gekomen terrein van de rechtssociologie. Deze 
nota is eerder ter kennis gebracht van de Minister van Onderwijs, Kunsten en Weten
schappen.
De Raad wijst er daarin op, dat de rechtssociologie, ondanks de belangstelling die van 
juridische zowel als sociologische zijde reeds vroeg vooral voor de methodologische 
aspecten van deze tak van wetenschap is getoond, tot nu toe zowel in ons land als in 
andere landen in sterke mate is verwaarloosd. Dit blijkt vooral uit het ontbreken van 
een systematische theorievorming en van elke onderzoeksactiviteit en voorts uit de om
standigheid, dat het vak bijna nergens een academische status bezit. De laatste jaren 
evenwel lijkt op dit terrein een kentering te zijn ingetreden. Te denken valt aan enkele 
recente dissertaties en artikelen over rechtssociologische onderwerpen en aan pogingen, 
die aan enkele universiteiten en hogescholen worden ondernomen, om de rechtssociolo
gie in het onderwijs een ruimere plaats te doen toekomen en meer aandacht te schenken 
aan rechtssociologisch onderzoek.
Ten einde nu aan deze grotere belangstelling een extra stimulans te geven, is door de 
Raad een gespreksgroep ingesteld onder voorzitterschap van het lid van de Raad 
Mr. G. E. Langemeijer en met als secretaris Dr. H. M. Jolles, secretaris van de Raad, die 
tot opdracht kreeg, de mogelijkheden tot verdere ontwikkeling van de rechtssociologie 
in ons land in studie te nemen en wegen daartoe aan te wijzen. Tevens zou deze groep 
er toe kunnen bijdragen, de gedachtenwisseling tussen juristen en sociologen over 
afbakening en inhoud van deze wetenschap in ruimer kring op gang te brengen. 
Gepleit wordt voor een aantal onderzoekingen op rechtssociologisch terrein en voor het 
geleidelijk aan inpassen van het vak in het kader van de universitaire vorming. Op de 
duur dienen, naar het oordeel van de Raad, leerstoelen in deze wetenschap aan de juridi
sche faculteiten te worden ingesteld.
Aan de nota is een lijst van mogelijke reseatch-onderwerpen toegevoegd, welke de 
bedoeling heeft, een illustratie te geven van de wijze, waarop een meer systematische 
aandacht voor rechtssociologische problemen zou kunnen worden bevorderd.
De gespreksgroep van de Raad, die in eerste instantie het initiatief heeft genomen tot 
het samenstellen van deze nota, hoopt ook verdere activiteiten op dit terrein te ont
plooien en een centrum te vormen, vanwaar stimulansen kunnen uitgaan voor de ver
dere ontwikkeling van de rechtssociologie. Het ligt in de bedoeling daarbij te komen tot 
een vorm van samenwerking met de reeds langer binnen de Koninklijke Akademie 
bestaande Commissie voor Rechtsgewoonten.
Voor belangstellenden zijn exemplaren van de nota nog verkrijgbaar bij het bureau van 
de Raad, Kloveniersburgwal 31, Amsterdam, telefoon 222902.
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NEDERLANDSE SOCIOLOGISCHE VERENIGING.

De eerstvolgende algemene ledenvergadering van de Nederlandse Sociologische 
Vereniging zal worden gehouden op

vrijdag 11 januari 1963,

in het gebouw van het Sociologisch Instituut der Rijksuniversiteit te Utrecht, Varken
markt 2. Als aanvangstijdstip is voorlopig bepaald 10.00 uur.
De ochtendzitting is geheel gereserveerd voor een huishoudelijke vergadering, die 
gewijd zal zijn aan een bespreking van het rapport van de Reorganisatie-Commissie. 
Dit rapport zal in december aan alle leden worden toegezonden.
Des namiddags zal Ir. A. W. van de Ban te Wageningen spreken over het onderzoek 
naar de problematiek der agrarische voorlichting.
Het ligt in de bedoeling, dat de lunch in het Instituut zal worden gebruikt. Hiervoor 
wordt een bijdrage van ƒ 2,50 per persoon gerekend.
Nadere bijzonderheden zullen de leden der vereniging nog worden toegezonden.
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